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Saksframlegg Saksnr.: 2024/ 

 
 

 

 

Miljøfyrtårn – status på arbeidet 
 

Forslag til vedtak 

Skoleutvalget tar saken til orientering 
 
 

Bakgrunn for saken 
Sørumsand vgs ble sertifisert som miljøfyrtårn for ganske nøyaktig et år siden, i mai 2023. For 
å bli sertifisert må virksomheten dokumentere og oppfylle både lovbestemte krav og krav 
pålagt av Miljøfyrtårns sertifiseringsordning.  
 
Skolen skal gjennomføre tiltak for å skape en mer miljøvennlig drift og godt arbeidsmiljø. 
Kravene omfatter hvordan vi er organisert, og arbeider målrettet, innenfor følgende områder: 

• Arbeidsmiljø - velfungerende system for miljøledelse med involvering av ansatte og 
elever 

• Avfallshåndtering - kildesortere avfall, redusere både papir-, plast- og matavfall 

• Energibruk - redusere energiforbruket 

• Innkjøp - ta miljøhensyn ved innkjøp av varer og tjenester, prioritere økologiske varer 
og kortreist mat 

• Transport - legge til rette for bruk av kollektivtransport og sykkel 
 
Det siste året har hovedprioriteringen vært å få på plass sortering av avfall rundt omkring på 
hele skolen, både kjøpe inn og sette ut riktige beholdere rundt omkring, samt å jobbe med å 
få ansatte og elever til å kaste avfallet på riktig sted. 

Sørumsand vgs har tidligere innført flere tiltak som kreves for å bli miljøsertifisert, spesielt har 
skolens kantine tatt et viktig steg for å bli bærekraftig, og det er gjort et kraftig løft på skolen 
med å registrere kjemikalier i eget elektronisk stoffkartotek.  

Likevel er det mange områder vi skal ta tak i og jobbe målrettet mot, bl.a. elevenes 
medvirkning og hvordan miljøarbeid kan bli en naturlig del av skolemiljøet og undervisningen 

Behandlet av 
Trude Andersen 

Møtedato 
14.05.24 

Utvalgssaksnr. 
1/24 

VG Sørumsand Skoleutvalg   



 

4 
 

 

 

Vurdering 
Sørumsand vgs. vil være en virksomhet som jobber konkret mot en grønnere og mer 

bærekraftig fremtid. Kravene som stilles er omfattende og det er viktig å skape felles 

engasjement og stolthet i arbeidet.  

Det er ønskelig å få elevrådet med på å jobbe fram konkrete prosjekter som kan 

gjennomføres i skolemiljøet neste skoleår. 

 

 

 
 
07.05.2024 
Øyvind Sæteren 
rektor 
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Gratis skolemåltider 
 

Forslag til vedtak 

Skoleutvalget tar saken til orientering 
 
 

Bakgrunn for saken 

Skolen har tilbudt elevene ved Sørumsand vgs gratis skolemåltider siden våren 2021.  

Skolen har tilbudt frokost med nykokt havregrøt og/ eller diverse frokostblandinger.  

Lunsjmåltidet startet med en utprøving der klasser kunne bestille påsmurte brødvarer og 
frukt/grønnsaker ferdigpakket i kasser som elever eller lærer hentet i kantina på et avtalt 
tidspunkt. Lunjsmåltidet utviklet seg raskt til å bli et lunsjbarkonsept fra høsten 2021 der 
elevene selv kunne velge sammensettingen av sitt eget lunsjmåltid.  

Skolemåltidene er et populært tilbud for elevene som er et positivt tiltak for elevmiljøet og 
som har bidratt til sterkere samhold, økt inkludering og sunne bærekraftige måltider.  

Ved valget til nytt fylkesting gikk bl.a. Høyre ut med løftet om å avslutte gratis skolemåltider 
ved skolene. Dette medfører at finansieringen av skolemåltidene opphører fra og med høsten 
2024. Sørumsand vgs. ser på satsingen som så positiv at vi ønsker å videreføre den med egne 
midler. Per nå ser det ut til at vi klarer det i 2024, men vi må ta en vurdering for budsjettåret 
2025 for å se om det er mulig å videreføre det for hele neste skoleår.  

 

07.05.2024 
Øyvind Sæteren 
Rektor 
  

Behandlet av 
Sissel Christensen 

Møtedato 
14.05.24 

Utvalgssaksnr. 
2/24 

VG Sørumsand Skoleutvalg   
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Tilbud om sommerskole for vg1 elevene før skolestart 

Forslag til vedtak 
Skoleutvalget tar saken til orientering 
 

Bakgrunn for saken 
Sommerskole er et satsningsområde i Akershus fylkeskommune. 

Målet med sommerskolen er å sikre en god overgang mellom grunnskole og vgs. for elever 
som har ekstra behov for trygghet, forutsigbarhet og sosial tilknytting.  

Skolen kan få dekket inntil kr 70.000 til dette arbeidet. Disse midlene blir ikke regulert ut til 
skolen da de skal dekke faktiske medgåtte utgifter. Skolen vil prioritere å utforme et 
sommerskoletilbud til elever som har fått plass på vg1 trinnet. 
Det vil bli satt opp et program innen 3. juni som vil fokusere på bli kjent aktiviteter og 
forskjellige sosiale aktiviteter kombinert med felles måltider.  
Miljøtjenesten og helsesykepleierne på skolen vil samarbeide om å planlegge og gjennomføre 
sommerskoletilbudet. 
 
Kommunikasjon og markedsføring: 
 

• Politisk nyhetsartikkel publiseres 3. juni 

• Fast landingsside på afk.no 

• Kort generell informasjon om tilbudet med lenke til skolenes hjemmesider for mer 
informasjon og påmelding 

• Oversikt over kontaktperson på skolen  

• Sentral SOME-kampanje (Facebook og LinkedIn) – foresatte 

• Bruke skolenes SOME-kanaler  
 
 
07.05.2024 
Øyvind Sæteren 
rektor 
 

Behandlet av 
Sissel Christensen 

Møtedato 
14.05.24 

Utvalgssaksnr. 
3/24 

VG Sørumsand Skoleutvalg   
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Oversikt/årshjul for elevrådsarbeid, aktiviteter i fellesarealet 
og pedagogiske «milepæler» 

Forslag til vedtak 
Skoleutvalget slutter seg til det fremlagte forslaget om en oversikt for elevrådsarbeid, 
aktiviteter i fellesarealet og pedagogiske «milepæler» 
 
 

Bakgrunn for saken 
Med bakgrunn i satsningen på elevmedvirkning og klassens time har det kommet ønske om 
mer forutsigbarhet for å kunne invitere til bedre samarbeid for å planlegge skolearbeidet best 
mulig både faglig og sosialt. Det har eksempelvis blitt etterlyst oversikter som viser når det 
valg av elevtillitsvalgte, når det er elevrådsseminar, når det er elevrådsmøter, hvilke 
aktiviteter som planlegges i fellesarealet og hvilke datoer /frister som er nyttig å vite for det 
pedagogiske læringsarbeidet. 
 
 

Vurdering 

Elevrådsstyret, elevtjenesten og pedagogisk støtte har som mål og lage slike oversikter for det 
kommende skoleåret. 
Det lages oversikter/årshjul som viser elevrådsarbeid, aktiviteter i fellesarealet og viktige 
datoer og frister for det pedagogiske læringsarbeidet for elevene. 
 

 

 

07.05.2024 
Øyvind Sæteren 
rektor 
 

 

Behandlet av 
Sissel Christensen 

Møtedato 
14.05.24 

Utvalgssaksnr. 
4/24 

VG Sørumsand Skoleutvalg   



 

8 
 

Saksframlegg Saksnr.: 2024/ 

 
 

 

 

Hærverk på skolen 
 

Forslag til vedtak 

Skoleutvalget gir råd til rektor 
 
 

Bakgrunn for saken 
Hærverk legger beslag på betydelige summer (kr) som kunne vært brukt på læremidler 

og/eller elevstimulerende aktiviteter. 

Skolen bruker i gjennomsnitt 100 – 300 000 kroner på hærverk i året. 

Hvilke tiltak kan stoppe hærverk på skolen vår? 

 

 

Eksempler:  
I april 2024 brukte vaktmester mange timer på å renovere en vegg etter hærverk (bytte 
gipsplater – sparkle – slipe – og male). Dagen etter at renoveringen var ferdigstilt var veggen 
slått inn/sparket inn på nytt. 
 

 
 
 

Behandlet av 
Sissel Christensen 

Møtedato 
14.05.24 

Utvalgssaksnr. 
5/24 

VG Sørumsand Skoleutvalg   
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Under parolen «det skal ikke koste å ha en livmor» innførte skolen en ordning med gratis 
sanitærprodukter i 2023. 
Dispensere og produkter ble kjøpt inn i stort omfang og plassert ut på tre toaletter (èn i hver 
etasje). Samlet kostnad var kroner 25 000,-  
 
Her er et eksempel på hva produktene ble brukt til:  
 

 
 
 
Søling av skolemat på speilene 
Skolen bruker tilnærmet 1 million kroner i året på gratis skolemat. Sørumsand har i særklasse 
den beste «gratis – skolematordningen» i fylket 
Det er synd at noe få forsøker å ødelegge for så mange … 
 

 

 
 

 

07.05.2024 
Øyvind Sæteren 
Rektor 
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Elevundersøkelsen 2023 – med fokus på mobbetallene 
 

Forslag til vedtak 

Skoleutvalget foreslår tiltak og gir råd til rektor 

Bakgrunn for saken 
Elevundersøkelsen viser en negativ utvikling i prosentandelen elever som opplever mobbing 
på skolen, se tabell og graf under. 
Dette temaet har blitt drøftet i avdelingene og i elevrådet, se vedlegg. 
Hvilke tiltak kan skolen gjøre for å stoppe denne negative utviklingen? 
  
Elevundersøkelsen - Hovedresultater for Sørumsand videregående skole 2023-24 
Gjennomsnitt på læringsmiljøindikatorer (Skala fra 1-5) 
 
Tallene i tabellen viser til gjennomsnittlig skår på en skala fra 1-5. Jo høyere skår desto mer tilfreds er 

elevene. 

 

Indikator 
Videregående 

trinn 1 

Videregående 

trinn 2 

Videregående 

trinn 3 

Trivsel 4,1 4,2 4,0 

Støtte fra lærer 3,9 3,9 3,9 

Støtte hjemmefra 3,9 3,7 3,7 

Vurdering for læring 3,3 3,3 3,1 

Læringskultur 3,6 3,7 3,9 

Mestring 3,9 3,8 3,8 

Motivasjon 3,5 3,4 3,2 

Elevdemokrati og medvirkning 3,5 3,4 3,4 

Felles regler 4,0 3,9 3,9 

Utdanning og yrkesveiledning 

(videregående) 
3,3 

  

Faglig utfordring 4,2 4,2 4,4 

Behandlet av 
Sissel Christensen 

Møtedato 
14.05.24 

Utvalgssaksnr. 
6/24 

VG Sørumsand Skoleutvalg   
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Prosentandel elever som opplever mobbing på skolen 

Tabellen viser prosentandelen av elever som opplever mobbing to-tre ganger i måneden eller oftere. 

Mobbing på skolen 

Spørsmål 
Videregående 

trinn 1 (%) 

Videregående 

trinn 2 (%) 

Videregående 

trinn 3 (%) 

Mobbing på skolen 8,7 6,5 5,3 

Er du blitt mobbet av andre elever på 

skolen de siste månedene? 
4,6 4,9 4,4 

Er du blitt mobbet av voksne på skolen de 

siste månedene? 
7,0 2,4 3,6 

Er du blitt mobbet digitalt (mobil, iPad, PC) 

de siste månedene? 
3,3 3,0 3,5 

 

Elever som har svart at de er mobbet to-tre ganger i måneden eller oftere, regnes med i andelen som 

har opplevd mobbing på skolen på de tre spørsmålene sett i tabellen. I samlemålet "Mobbing på 

skolen" inngår elever som har svart at de blir mobbet på ett eller flere av de tre spørsmålene om 

mobbing. Elever som svarer at de blir mobbet på flere måter, telles bare en gang i samlemålet. I 

tillegg er elever som svarer at de er mobbet digitalt av personer utenfor skolen trukket fra.  

 

Elevundersøkelsen viser en negativ utvikling i mobbetallene på skolen generelt. 

 
07.05.2024 
Øyvind Sæteren 
rektor 
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Utfordringer i ungdomsmiljøene  

Forslag til vedtak 

Skoleutvalget foreslår tiltak og gir råd til rektor 
 
 

Bakgrunn for saken 
Flere medieoppslag det siste året om trusler, vold og rus i ungdomsmiljøene i samfunnet 
generelt og i vårt nærmiljø kan gi grunnlag for bekymring. Vi ser også på Sørumsand vgs. en 
del elever som ikke har utbytte av opplæringen og som bruker mye av tiden på skolen til 
aktiviteter som er negative for fellesskapet. Vi har fremmet en egen sak om økende hærverk, 
men det kan også nevnes at vi har hatt noen voldssaker på skolen i år. Vi har også 
observasjoner av elever som bruker eller selger stoff. En stor utfordring er at elever er redde 
for å si ifra når noe ulovlig skjer, så ofte får skolen vite om det når det er altfor sent.  
 
Som skole ønsker vi et trygt fellesskap der elevene tar ansvaret for at alle skal trives på skolen. 
Dette mener vi elevene kan vise på to måter: 

• Elevene kan si ifra når situasjoner oppstår – ta avstand i situasjonen (eller prøve å 
forhindre at det skjer). 

• Elevene kan varsle medarbeidere raskt så vi får tatt tak i situasjonene tidlig i skoleåret. 
 
Skolens holdning er at når en elev står og ser på uten å gjøre noe, er man medansvarlig. Ser 
du at en medelev blir mobbet uten å gjøre noe, aksepterer du at vi har en skole der elever kan 
mobbes. Med andre ord er hver elev på denne skolen medansvarlig for at vi skal ha et godt 
skolemiljø. 
 
Hvordan kan vi jobbe målrettet for at ungdomskulturen her på Sørumsand vgs skal oppfattes 
av alle elever som inkluderende og trygg? 
 
Inkluderende skolemiljø, se vedlegg 
07.05.2024 
Øyvind Sæteren 
rektor 

Behandlet av 
Sissel Christensen 

Møtedato 
14.05.24 

Utvalgssaksnr. 
7/24 

VG Sørumsand Skoleutvalg   


